

[Texte]

An hon. Member: I want to move an amendment, Mr. Chairman.

The Chairman: Shall we hear first of all from Mr. McCrossan?

Mr. Frith: Sure.

An hon. Member: Could we hear the amendment? Was there an amendment put?

Mr. Frith: I would like to move an amendment to his motion to read that the quorum for hearing purposes be four, provided that a member of the opposition is present.

The Chairman: Ladies and gentlemen you have heard that amendment. Do you wish to have any discussion on that amendment? Mr. McCrossan.

• 1015

Mr. McCrossan: My discussion on both matters... Doug, as I recall the procedures, meetings are not called without the consent of the steering committee, and steering committees run unanimously, or they have on any I have been on in the past. So I do not think there is any intention to call meetings without consent of the opposition.

The reason I worded my motion as I did is that we all know what happens when we have the best intentions in the world about attending a meeting and we are taken out of the city or God knows what. Obviously, with the best intentions in the world, there can be situations where there is not someone here, particularly with the small numbers. So I do not think there is any intention to call meetings without the consent of the opposition members in the steering committee, but it is to cover the practical difficulties of hearing witnesses. I can remember many times before when we were down to the bare minimum of four on committees.

Mr. Frith: But always with the opposition present. It is a principle of Parliament.

Ms Mitchell: Mr. Chairman.

The Chairman: Mr. White, you indicated that you wanted to speak...

An hon. Member: I think I made my point.

The Chairman:—and then Ms Mitchell.

Ms Mitchell: Yes, Mr. Chairman, I...

The Chairman: I am sorry. Mr. White indicated earlier that he wanted to speak.

Ms Mitchell: Oh, I am sorry.

The Chairman: So it is Mr. White and then Ms Mitchell.

Mr. White: Mr. Chairman, it is not really the amendment I wanted to speak on. I wanted to speak on the original motion.

The Chairman: We have an amendment on the floor now. Ms Mitchell, then.

Mr. White: Right, I will wait and speak on the motion.

The Chairman: Okay. Ms Mitchell.

[Traduction]

Une voix: Je veux proposer un amendement, monsieur le président.

Le président: Pouvons-nous entendre auparavant M. McCrossan?

M. Frith: Certainement.

Une voix: Quel est l'amendement? Un amendement a-t-il été déposé?

M. Frith: Je voudrais proposer un amendement à la motion, à l'effet que le quorum pour entendre des témoins soit de quatre, pourvu qu'un membre de l'Opposition soit présent.

Le président: Mesdames et messieurs, vous avez entendu l'amendement. Souhaitez-vous en débattre? Monsieur McCrossan.

M. McCrossan: Sur les deux points... Doug, si je me souviens bien de la procédure, on ne convoque pas des réunions sans le consentement du Comité directeur, lequel décide à l'unanimité ou du moins il le faisait par le passé. Il n'y a donc nulle intention de convoquer des réunions sans le consentement de l'opposition.

La raison pour laquelle j'ai formulé ainsi ma motion est que nous savons tous ce qui peut arriver, malgré les meilleures intentions du monde, lorsque nous sommes appelés en dehors de la ville ou Dieu sait quoi. En dépit des meilleures intentions, il peut arriver qu'il n'y ait personne au Comité, particulièrement avec un nombre si limité de députés de l'opposition. Il ne s'agit donc pas du tout de convoquer des réunions sans le consentement de l'opposition représentée au Comité directeur mais il s'agit de surmonter les difficultés pratiques de l'audition des témoins. Je me souviens de maints exemples où nous n'étions que quatre députés présents à une séance de comité.

M. Frith: Mais toujours avec un membre de l'opposition. C'est un principe parlementaire.

Mme Mitchell: Monsieur le président.

Le président: Monsieur White, vous vouliez intervenir...

Une voix: J'ai dit ce que j'avais à dire.

Le président:... puis nous passerons à M^{me} Mitchell.

Mme Mitchell: Oui, monsieur le président, je...

Le président: Excusez-moi. M. White a demandé la parole avant vous.

Mme Mitchell: Veuillez m'excuser.

Le président: La parole est donc à M. White, puis à M^{me} Mitchell.

M. White: Monsieur le président, je ne veux pas vraiment intervenir sur l'amendement mais sur la motion d'origine.

Le président: Nous débattons maintenant de l'amendement. La parole va donc à M^{me} Mitchell.

M. White: D'accord, j'attendrai.

Le président: Bien. Madame Mitchell.